

Title (en)

Frame for picture material in sheet form.

Title (de)

Halter für blattförmiges Bildgut.

Title (fr)

Cadre pour images en forme de feuille.

Publication

**EP 0208976 A1 19870121 (DE)**

Application

**EP 86108811 A 19860628**

Priority

DE 3524864 A 19850712

Abstract (en)

[origin: ES2000334A6] The holder serves for fixing sheet-like picture material between a back wall (1) and a transparent front pane, which together with the picture material can be exchanged towards the front side. The back wall (1) is designed as one piece with a frame (2) extending around the inserted picture material and the front pane and projecting towards the face side. Frame segments disposed on opposing sides (3, 4) of the frame each support at least one holding attachment (5, 6) and each are cut free by a through-extending opening (12, 13) disposed adjacent the holding attachment, wherein in each case one of said openings is aligned with a holding attachment, exposing an area in the back wall (1) which is larger than the parallel projection of the projecting holding attachment. One (13) of the through-extending openings is shaped in a way such that it can be penetrated by the user with the end of a finger in order to lift out the picture material and front pane for exchanging the picture. The through-extending opening (13) is extended by slots to an extent such that the frame segment (4) disposed adjacent to said opening can be readily deformed for exchanging the picture and is capable of elastically returning to its initial position.

Abstract (de)

Der Halter dient zum Festlegen von blattförmigem Bildgut zwischen einer Rückwand (1) und einer klarsichtigen Frontscheibe, die zur Frontseite hin zusammen mit dem Bildgut auswechselbar ist. Die Rückwand (1) ist mit einem um das eingelegte Bildgut und die Frontscheibe umlaufenden, zur Frontseite vorspringenden Rahmen (2) einstückig ausgebildet. An gegenüberliegenden Rahmenseiten (3, 4) angeordnete Rahmenabschnitte tragen jeweils wenigstens einen Halteansatz (5, 6) und sind jeweils durch eine dem Halteansatz benachbarte Durchgangsöffnung (12, 13) freigeschnitten, von denen jeweils eine mit einem Halteansatz ausgerichtet ist und eine Fläche in der Rückwand (1) freilegt, die größer als die Parallelprojektion des vorspringenden Halteansatzes ist. Eine (13) der Durchgangsöffnungen ist so geformt, daß sie vom Benutzer mit einer Fingerkuppe durchgriffen werden kann, um beim Bildwechsel das Bildgut und die Frontscheibe auszuheben. Die Durchgangsöffnung (13) ist durch Schlitze (11) so weit verlängert, daß der ihr benachbarte Rahmenabschnitt (4) zum Auswechseln des Bildguts leicht verformt werden kann und elastisch in seine Ursprungsgröße zurückkehrt.

IPC 1-7

**A47G 1/06**

IPC 8 full level

**A47G 1/06** (2006.01); **A47G 1/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**A47G 1/06** (2013.01 - EP US); **A47G 2001/005** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] US 3654719 A 19720411 - ROCHELT GUNTER
- [A] GB 234634 A 19250604 - ALICE MAUD JAMES
- [A] DE 1964352 A1 19710701 - RAU SWF AUTOZUBEHOER
- [AP] DE 8510961 U1 19850814
- [AP] DE 8515057 U1 19850704
- [A] DE 2331364 A1 19750123 - WEIL STEFAN
- [A] US 4261124 A 19810414 - CARTER NICKOLAS C

Cited by

FR2697982A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0208976 A1 19870121; EP 0208976 B1 19880831**; AT E36806 T1 19880915; DE 3524864 A1 19870122; DE 3660607 D1 19881006;  
ES 2000334 A6 19880216; US 4779366 A 19881025

DOCDB simple family (application)

**EP 86108811 A 19860628**; AT 86108811 T 19860628; DE 3524864 A 19850712; DE 3660607 T 19860628; ES 8600256 A 19860711;  
US 88438386 A 19860711